
   

  

ZÁPIS   

ze zasedání Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové, 

ze dne 24. 10. 2018 

Přítomni: prof. Ing. Pavel Cyrus, CSc., doc. PaedDr. Dana Fialová, Ph.D., doc. Mgr. art. Zuzana 
Hromadová, doc. PhDr. PaedDr. Kamil Janiš, CSc., doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., doc. ThDr. Vladimír 
Juhás, PhD, prof. PhDr. Blahoslav Kraus, CSc., prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., doc. PhDr. Jan Lašek, CSc., 
prof. PaedDr. Libuše Ludíková, CSc., PhDr. Nella Mlsová, Ph.D., doc. PhDr. Jana Ondráková, Ph.D., prof. 
PhDr. Oldřich Richterek, CSc., Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., Mgr. Leona Stašová, Ph.D., doc. 
PhDr. Jiří Škoda, Ph.D., doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., doc. PhDr. MgA. František Vaníček, Ph.D., Mgr. 
Daniela Vrabcová, Ph.D., PhDr. Pavel Zikl, Ph.D, Ing. Romana Albrechtová 

Omluveni: doc. PhDr. Tomáš Čech, Ph.D., doc. PhDr. Iveta Kovalčíková, prof. PhDr. Peter Ondrejkovič, 

PhD., doc. PhDr. Tomáš Petráček, Ph.D., Th.D., prof. PaedDr. Silvia Pokrivčáková PhD., RNDr. Miroslav 

Randa, Ph.D., doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D.,  doc. Mgr. art Dušan Zahoranský;  

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení akreditačních žádostí  PdF  UHK 

3. Schválení záměru institucionální akreditace v oblastech Neučitelská pedagogika a Učitelství 

4. Schválení seznamu členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro 

akademický rok 2018/19  

5. Projednání Plánu realizace Strategického záměru Pedagogické fakulty Univerzity Hradec 

Králové pro rok 2019 (Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti) 

6. Schválení návrhu na udělení titulu doctor honoris causa Marku Ebenovi  

7. Různé 

  

Program jednání obdrželi členové Vědecké rady elektronicky spolu s materiály k jednání.  

Ad1/ Zahájení 

Zasedání Vědecké rady (dále jen VR) zahájil děkan PdF UHK doc. František Vaníček. Všechny přítomné 
přivítal. Na jednání bylo přítomno 20 členů z 28, VR byla usnášeníschopná. Přítomným byl předložen 
program jednání. K programu jednání nebyly vzneseny žádné připomínky ani námitky, a byl tedy 
jednohlasně přijat. Dále bylo přistoupeno k vlastnímu jednání dle programu. 

Ad2/ Schválení akreditačních žádostí  PdF  UHK 

Děkan doc. Vaníček seznámil přítomné s aktuální situací v procesu akreditací. Informoval o 

akreditovaných programech na ÚPPE a na Hudební katedře (doktorský st. program). Dále doc. Vaníček 

předal slovo doc. Hromadové, proděkance pro studijní záležitosti a akreditace. 

Jako první doc. Hromadová představila vypracované akreditační žádosti bakalářských studijních 

programů Jazyková a literární kultura a Sbormistrovství chrámové hudby. Byli přítomni garanti obou 

programů, dr. Mlsová a doc. Vaníček. K předkládaným žádostem nebyly vzneseny námitky ani 

připomínky a bylo přistoupeno k hlasování. 



   

 Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 0. Tento bod programu byl schválen. 

Dále byly doc. Hromadovou představeny studijní programy Přírodovědecké fakulty (PřF), pro které 

zajišťuje PdF předměty pedagogicko-psychologického základu. Doc. Vaníček přítomné informoval, že 

předkládané podklady pro akreditace byly odsouhlaseny na zasedání akademického senátu dne 10. 10. 

2018 s tím, že senát doporučil, aby žádosti byly podány až po akreditaci navazujících magisterských 

studijních programů v oblasti Učitelství, které předložila Pedagogická fakulta UHK.  

Doc. Hromadová se vyjádřila k otázkám společného základu v návaznosti na dotaz prof. Richtereka a 

doc. Jehličky. PdF půjde formou volných akreditací.  V diskuzi doc. Vaníček informoval přítomné o 

nízkém zájmu o studium předmětů fyziky a matematiky.  

Dále nebyly k tomuto bodu vzneseny žádné připomínky ani námitky a bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 1. Bod programu byl schválen. 

 Ad3/ Schválení záměru institucionální akreditace v oblastech Neučitelská pedagogika a Učitelství 

Tento bod jednání uvedl děkan PdF doc. František Vaníček. Seznámil přítomné s klíčovými body a 

stavem posuzování akreditačních žádostí, které byly podány za PdF a schváleny na předchozím 

zasedání VR. Doc. Vaníček informoval přítomné o počtu podaných žádostí a o stavu schvalování žádostí. 

Doc. Vaníček informoval o novém postupu podání akreditace doktorského studijního programu ICT ve 

vzdělávání.  Žádost o akreditaci předloží PřF UHK.  

V diskuzi k této části vystoupil doc. Jehlička, který připomenul historický průběh vzniku oboru ICT. Dále 

prof. Richterek doporučil větší součinnost fakult. Doc. Vacek upozornil na existenci informatického 

oboru na FIM. Prof. Cyrus upozornil na možná rizika nepřijetí žádosti, pokud bude podávat žádost o 

akreditaci pouze PřF. 

Děkan doc. Vaníček v reakci na tuto diskuzi přislíbil podporu Přírodovědecké fakultě UHK ve věci 

akreditace doktorského studijního programu ICT ve vzdělání. 

Doc. Vaníček seznámil VR s důvody záměru podat žádost o institucionální akreditaci v oblastech 

Neučitelská pedagogika a Učitelství. 

V diskuzi vystoupila prof. Ludíková, která upozornila na pravidla platná při souběhu akreditace 

studijních programů per partes a institucionální akreditace.    

K tomuto bodu nebyly vzneseny žádné další připomínky ani námitky a bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 0. Bod programu byl schválen. 

Ad4/ Schválení seznamu členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro 

akademický rok 2018/19 

Doc. Hromadová představila jednotlivé členy komisí pro státní závěrečné zkoušky a obhajoby PdF 

UHK pro akademický rok 2018/19. 

K tomuto bodu nebyly vzneseny žádné připomínky ani námitky a bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 0. Předložený seznam SZZ byl schválen. 



   

Ad5/  Projednání Plánu realizace Strategického záměru Pedagogické fakulty Univerzity Hradec 

Králové pro rok 2019 (Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, 

vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti) 

Tento bod jednání vedl doc. Vaníček. Byly představeny hlavní body Strategického záměru, především 
dokončení akreditačního procesu, zkvalitnění učitelských praxí, excelence, rozvoj výzkumných týmů, 
CPV, rozvoj internacionalizace, rekonstrukce budovy C, dokončení prostor pro KTP, rozvoj kvalifikační 
struktury pracovníků PdF.  K plánu se kladně vyjádřil také akademický senát na jednání 10. 10. 2018. 

Děkan seznámil přítomné se strategií PdF v oblasti kvalifikačního rozvoje pracovníků PdF. 

K tomuto bodu nebyly vzneseny žádné další připomínky ani námitky a bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 0.  Předložený plán byl schválen.  

Ad6/ Schválení návrhu na udělení titulu doctor honoris causa Marku Ebenovi  

Děkan doc. Vaníček přítomným přednesl návrh udělení titulu doctor honoris causa Marku Ebenovi 

plánované na rok 2020. V diskuzi svou podporu vyjádřili rektor UHK prof. Kamil Kuča, prof. Oldřich 

Richterek, doc. Pavel Vacek a doc. Vladimír Jehlička. 

Bylo přistoupeno k hlasování. Hlasů pro 20; Hlasování proti 0; Hlasování se zdrželo 0. Návrh byl 
schválen.  

Ad7/ Různé 

V posledním bodě programu doc. Vaníček požádal rektora UHK, prof. Kamila Kuču, aby přítomné členy 
VR seznámil se zásadními záměry UHK. Prof. Kuča informoval VR o připravované rekonstrukci budov B 
a C. Dále informoval o připravovaném způsobu rozdělování finančních prostředků jednotlivým 
součástem UHK. V této souvislosti děkan doc. Vaníček požádal pana rektora o stabilitu rozpočtu pro 
nadcházející období ve vztahu k jednotlivým fakultám univerzity.  Pan rektor přislíbil, že vzhledem 
k očekávanému navýšení finančních prostředků pro UHK budou volné zdroje fakult v minimální výši 
jako v loňském roce. 

V závěrečné diskuzi bylo poukázáno na nutnost provázanosti školství s praxí. Zazněla poznámka doc. 
Ondrákové o nutném zajištění příznivějšího pohledu na pedagogické fakulty.  Doc. Jehlička připomenul 
60. výročí vysokoškolské přípravy učitelů v Hradci Králové v roce 2019 a vyzval k jeho připomenutí kupř. 
v rámci Pedagogických dní pořádaných v roce 2019 Pedagogickou fakultou UHK. 

 Na závěr jednání bylo předloženo usnesení. 

VR PdF UHK dne 24. října 2018 projednala a schválila  

- nové akreditační žádosti  PdF  UHK a PřF UHK 

- záměr institucionální akreditace v oblastech Neučitelská pedagogika a Učitelství 

- seznam členů komisí státních závěrečných zkoušek a obhajob PdF UHK pro akademický rok 

2018/19  

- Plán realizace Strategického záměru Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové pro rok 

2019  

- návrh na udělení titulu doctor honoris causa Marku Ebenovi  

Další termín zasedání vědecké rady Pedagogické fakulty UHK nebyl stanoven, členové VR budou 
informováni s patřičným předstihem.  

 

Zapsala: Ing. Šárka Vítová 


